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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 12. december stillet 
følgende spørgsmål nr. 152 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Løhde (V).

Spørgsmål nr. 152:
’’Mener ministeren, at der er sket nogle væsentlige ændringer som gør, at man
ikke bør følge konklusionen fra den såkaldte Danlite-styregruppe, som i enig-
hed anbefalede, at et anlæg til partikelterapi skulle placeres på Rigshospitalet 
eller i nær tilslutning hertil? ”

Svar:
Det afgørende for mig er at arbejde for etableringen af et dansk center for par-
tikelterapi til gavn for den danske kræftbehandling. 

Med hensyn til placering af et fremtidigt dansk center for partikelterapi er det 
min holdning, at centeret skal placeres det sted, hvor det er fagligt mest hen-
sigtsmæssigt. Det vil sige, at et center skal placeres mest hensigtsmæssigt i 
forhold til eksisterende og fremtidige kompetencer på relevante behandlings-
og forskningsområder.

Der er tale om en meget stor og væsentlig investering og derfor skal det fagli-
ge beslutningsgrundlag vedr. placering af et fremtidigt dansk center for parti-
kelterapi også være grundigt forberedt og baseret på aktuelle informationer. 

Dette er i øvrigt helt på linje med udmeldinger fra den forhenværende sund-
hedsminister fra Venstre.  

Med venlig hilsen

Astrid Krag     /      Anders Møller Jakobsen
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